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A 2015-ös köztársasági és tartományi támogatási lehetőségekről és az aktuális hitelvonalakról tartottak a múlt szerdán este tájékoztató 
előadásokat a mezőgazdasági termelőknek Magyarkanizsán. A témákat Juhász Attila, a mezőgazdasági és környezetvédelmi minisztérium 
államtitkára valamint Szabó József, a Tartományi Mezőgazdasági Fejlesztési Alap igazgatója ismertette. 

Az idei minisztériumi támogatások, a mezőgazdasági gépek regisztrálása, a kistermelőkre és a helyi termékekre vonatkozó új köztársasági 
rendeletjavaslat és az IPARD-program mellett Juhász Attila államtitkár szólt a nyugdíjbiztosítási törvény földműveseket érintő, a kidolgozás 
fázisában lévő módosító javaslatáról is, ami az eddiginél lényegesen méltányosabb terhet ró majd a termelőkre.

– Ennek a javaslatnak a lényege, hogy az a kötelező, szociális biztosításon belüli összeg, amivel a termelők terhelve lesznek, legyen arányos 
a megművelt területtel vagy pedig az azon a területen megvalósított jövedelemmel. A javaslat kidolgozásába bevontuk a témában illetékes 
más minisztériumok képviselőit is, így várható, hogy másfél-két hónapon belül parlamenti eljárásba kerülhet a bizottság által kidolgozott 
törvényjavaslat. 

A Tartományi Mezőgazdasági Fejlesztési Alap eddig mintegy 3 ezer hitelt folyósított a termelőknek, amelyek összértéke meghaladja a 33 
millió eurót. Az igazgató elmondta, hogy jelenleg öt hitelvonal áll a gazdák rendelkezésére, amelyekre  március 15-ig pályázhatnak. 

– Az első az öntözőberendezésre vonatkozik, a második a mezőgazdasági gépek vásárlására, a harmadik fóliasátrakra, üvegházakra, a 
negyedik hízóborjak beszerzésére, az ötödik pedig a jégelhárító rendszerekre, hálókra. A harmadik, negyedik és ötödik hitelvonal szubven-
cióként is szerepel, hiszen ha valaki például 10 ezer eurót vesz fel, öt év alatt, igen kedvező kamattal, csak annak felét kell visszafi zetnie az 
Alapnak, tájékoztatott Szabó József igazgató, aki elmondta azt is, hogy az Alap további pályázataira valamikor augusztusban számíthatnak a 
mezőgazdasági termelők. 

A közlekedésbiztonsági törvény közelgő módosítása kapcsán a termelők aggodalmuknak adtak hangot amiatt, hogy a módosítási javaslat-
ban megszabott méreteknél nagyobb kapcsolható eszközök és mezőgépek regisztrációjával a jövőben is gond lesz, pedig talán épp ezekből 
van a legtöbb még ma is használatban a gazdaságokban.

A községi önkormányzat szervezé-sében megtartott fórumra szinte teljesen megteltek a városháza dísztermének széksorai.
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